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6. Expedient 1316/2020. Denominació de nova via pública amb el nom de 
“Carrer del Molí Perico″. 

Favorable Tipus de votació: Ordinària 
- A favor: 21 - Unanimitat. 
- En contra: 0. 
- Abstencions: 0. 
- Absents: 0. 

 
Vista la proposta del Regidor Delegat d’Urbanisme, explicant que l’Ajuntament de 
Xàtiva té la necessitat de registrar noms a carrers de nova urbanització en els 
voltants de la plaça de bous, i sol·licitant que pel departament d’arxiu s’informe 
sobre possibles noms de carrer i es trasllade l’assumpte a la Comissió 
Sociocultural per a la seua deliberació. 
 
Vist l’informe del responsable de l’arxiu municipal, explicant que des de la 
direcció de l’àrea cultural d’aquest Ajuntament se’ns ha fet arribar la necessitat 
de dotar de registre i senyalització a alguns carrers de nova projecció en la ciutat, 
entre els quals hi existeix un d’ells que està situat prop de la Plaça de Bous de 
Xàtiva. 
 
Explica també l’esmentat informe que, seguint les directrius per a la denominació 
de nous carrers al terme municipal de Xàtiva, s’ha realitzat una recerca per tal de 
trobar el nom més adequat en relació a la toponímia del mateix. Després de 
considerar diferents propostes, s’ha determinat, donada la seua ubicació, 
prendre en consideració la possibilitat de denominar a l’esmentat carrer de nova 
urbanització, com a Carrer del Molí Perico, per les raons que s’exposen a 
continuació: 
 
Els molins hidràulics són clars exemples de l’enginyeria i el desenvolupament 
industrial duts a terme al territori valencià des de l’edat mitjana i hereus dels 
sistemes musulmans. El seu ús desapareixerà gradualment o s’adaptarà a les 
innovacions tecnològiques. 
 
Tenim constància de l’existència d’aquest molí des de les primeries del segle XX. 
Segons la documentació existent, es tractava d’un molí que aprofitava les aigües 
de la sèquia Murta. Tenia quatre plantes i era propietat de Pedro Rubio, motiu pel 
qual era conegut com Molí Perico o Molí de Rubio. 
 
Encara que, tal i com consta al logotip de l’empresa dissenyat per Bali Bellver, el 
qual s’adjunta al present informe, originalment sembla que es tractava d’un molí 
arrosser, poc després canviaria la seua funció, dedicant-se a la indústria 
paperera. 
 
Cap als anys 50 del segle XX el molí era propietat de l’industrial xativí, Samuel 
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Sanchis Gozalves i feia servir el molí com a fàbrica de midó. 
 
El molí Perico va funcionar fins als anys 80 del segle XX. Finalment, en 1999, va 
ser enderrocat per donar pas a l’actual edifici d’habitatges que es troba situat al 
solar. 
 
Per la qual cosa, el procediment s’ajusta a la legislació vigent. 
 
Vist el dictamen favorable de la Comissió Informativa Social i Cultural celebrada 
el dia 20 de febrer de 2020. 
 
Pel Ple de la Corporació s’adopta els següents ACORD: 
 
Primer.- Denominar, amb el nom de "Carrer del Molí Perico″, la via urbana 
referida, situada als voltants de la plaça de bous de la Ciutat. 
 
Segon.- Notificar l'acord, juntament amb el plànol identificatiu dels carrers a 
l'Oficina de Correus, Comissaria de Policia Nacional, Parc de Bombers, donant 
compte als regidors de Cultura i Urbanisme, i als següents departaments 
municipals: 
 
Als responsables administratius, d'acord amb el decret d'organització 

 Ordenances Municipals 
 Policia Local 
 Cadastre 
 Obres i Urbanisme 
 Aigües Potables 
 Cementiri 
 Arxiu Municipal 

 
 
La presidència dóna la paraula als portaveus dels grups polítics municipals, i es 
produeixen les següents intervencions: 
 

- La Sra. María Beltran, regidora del Grup Municipal Ciudadanos, manifesta 
que el sentit del vot del seu grup serà a favor, seguint el mateix criteri que 
en la Comissió Informativa. 
 
- La Sra. María Jose Pla, portaveu del Grup Municipal Popular, manifesta 
que el sentit del vot del seu grup serà a favor, seguint el mateix criteri que 
en la Comissió Informativa. 
 
- El Sr. Alfred Boluda, regidor del Grup Municipal Xàtiva Unida, manifesta 
que el sentit del vot del seu grup serà a favor, considerant una iniciativa 
encertada, però seria convenient elaborar una relació de topònims de 
carrers amb nom de dones, perquè es pogueren utilitzar en un futur. 
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- El Sr. Ignacio Reig, portaveu del grup municipal PSOE, manifesta que el 
sentit del vot del seu grup serà a favor, i en primer lloc vol agrair al 
departament de cultura, la celeritat en la tramitació d'aquest expedient, i 
explica que entre altres motius, imperava la necessitat pel problema de 
localització dels habitatges i habitants d'aquest carrer. 

 
El Sr. Alcalde dóna per finalitzat el tractament d'aquest punt, procedint a realitzar 
la votació sobre l'acord proposat, de tot això, es pot consultar i escoltar en el 
fitxer d'àudio adjunt al document "punt.06.mp3" i en el vídeo que podrà copiar 
l'enllaç en el seu navegador web per a la reproducció.  
 
Vídeo: video.punt.06. 

 

 
ASSUMPTES NO DICTAMINATS. 

El secretari assenyala que per a tractar els assumptes següents, segons 
s'estableix en l’article 82.3 del RD 2568/1986 en el que s'aprova el Reglament d’ 
Organització, Funcionament i Règim Jurídic de las Entitats Locals, cal acord de 
ratificació de la inclusió dels assumptes en l'ordre del dia, a fi de tractar sobre el 
mateixos, atès que no havien estat dictaminats prèviament. 
 
Aquesta ratificació s'acorda per unanimitat dels vint i un membres presents. 

 

7. Mocions. 

7.1. Moció presentada pel Grup Municipal Xàtiva Unida per a la "Reposició 
de l’espai de memòria de Patrocini Camús". 

Favorable Tipus de votació: Ordinària 
- A favor: 16. 

 10 dels membres del Grup Socialista, 
   4 dels membres del Grup Popular i 
   2 dels membres del Grup Ciudadanos. 

- En contra: 5. 
   5 dels membres del Grup Xàtiva Unida. 

- Abstencions: 0. 
- Absents: 0. 

Atès el contingut de la Moció presentada pel Grup municipal Xàtiva Unida, sent 
el tenor literal de la mateixa el següent: 
 
"EXPOSICIÓ DE MOTIUS: 

El 14 d’abril de 2016 va tindre lloc l’acte «La República té nom de dona» en què es 
va homenatjar a Patrocini Camús, portadora de la bandera republicana per els 
carrers de Xàtiva el dia que es va proclamar la II República. La imatge que es posà a 
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la Plaça de Sant Jaume era un pas en la visibilitat d’una dona rellevant en la història 
de Xàtiva, però malauradament, des del mes de desembre ha desaparegut part de la 
imatge, en concret, s’ha eliminat la part superior del vinil, buidant la imatge de 
Patrocini Camús del seu significat i substituint-la per un cartell publicitari.  

No podem oblidar-nos que l'Ajuntament de Madrid ha decidit eliminar les paraules 
que s'havien triat per a tres plaques situades en el Memorial de la Guerra Civil en el 
cementeri de l'Almudena, on s'havien de gravar dotze versos del poeta Miguel 
Hernández. Aquests versos que pretenien recordar a les persones represaliades del 
franquisme han estat censurats per l'alcalde madrileny.  

Amb aquests actes observem com la intolerància està obrint esquerdes en el marc 
de la convivència democràtica. Considerem que cal recordar i mantenir la memòria 
no sols com un merescut tribut, sinó com l'única arma efectiva que ens proporciona 
la democràcia.  

A l'efecte de la Llei 14/2017, de 10 de novembre de memòria democràtica i per a la 
convivència de la Comunitat Valenciana s'entén per memòria democràtica valenciana 
“la salvaguarda, el coneixement i la difusió de la història de la lluita dels valencians i 
valencianes pels seus drets i llibertats democràtiques en el període que abasta des 
de la proclamació de la Segona República Espanyola el 14 d'abril de 1931 fins a 
l'entrada en vigor de l'Estatut d'autonomia de la Comunitat Valenciana el 10 de juliol 
de 1982”.  

Així doncs, és imprescindible recordar i honrar als qui van lliutar pels seus drets i 
llibertats democràtiques i per això és necessari, entre altres coses, que la memòria 
democràtica forme part d'aquest municipi.  

Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament de Xàtiva l'aprovació dels següents: 

ACORDS 

Primer.-  En base a la Llei 14/2017, de 10 de novembre de memòria democràtica i 
per a la convivència de la Comunitat Valenciana, i en compliment de la memòria 
democràtica valenciana, reposar l’espai de memòria de Patrocini Camús a la Plaça 
Sant Jaume, col·locant novament la part superior del vinil, tornant-li el significat a la 
imatge.  

Segon.- Que el compliment del punt anterior es realitzen en el termini màxim d’un 
mes a partir de l’aprovació d’aquesta moció." 

 
Seguidament, el Sr. Alcalde informa de la presentació de una esmena a la 
totalitat a la Moció presentada del grup municipal de Xàtiva Unida referida a la 
reposició del vinil de Patrocinio Camús, sent el tenor literal de la mateixa el 
següent: 
 
"Roger Cerdà i Boluda, Alcalde de la Ciutat de Xàtiva PROPOSA una ESMENA A 
LA TOTALITAT a la Moció del grup municipal de Xàtiva Unida referida a la reposició 
del vinil de Patrocinio Camús,  
 
En 1978 la Constitució espanyola va traduir jurídicament la voluntat de retrobament 
de la ciutadania espanyola, articulant un estat social i democràtic amb clara vocació 
integradora. 
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Amb aquest esperit de reconciliació, integració i concòrdia i respecte al pluralisme 
el 26 de desembre de 2007 es va aprovar la Llei 52/2007 pel què es reconeixen i 
amplien drets o s’estableixen mesures a favor de qui patiren persecució o violència 
en la guerra civil i dictadura, coneguda com Llei de Memòria històrica, que va ser 
aprovada al Congrés dels diputats. Aquesta llei inclou el reconeiximent de totes les 
víctimes de la guerra civil espanyola i de la posterior dictadura. És deure de l’Estat 
practicar polítiques públiques que garanteixen a les víctimes el seu dret a la veritat, 
la justícia i reparació, per complir amb la Declaració Universal dels Drets humans, 
com a garantia de no repetició. 
 
El 10 de novembre de 2017 la Comunitat valenciana va aprovar la Llei 14 
anomenada de memòria democràtica i per la convivència on s’atribueixen 
competències pròpies de la Generalitat; una llei que salvaguarda el coneixement i la 
difusió de la història de la lluita dels valencianes i valencianes pels seus drets i 
llibertats democràtiques. 
 
Al nostre Ajuntament, des de 2015, i dins de la voluntat de garantir el compliment 
d’aquestes lleis que garanteixen els drets que emanen i dintre de les accions 
impulsades pel propi consistori es va crear una nova regidoria de memòria històrica 
que ha anant treballant i incorporant accions que no solament promouen eixa 
conciliació sinó que també es promouen polítiques encaminades a obtenir 
reparació. 
 
Amb aquest esperit de reparació i entenent que a la nostra ciutat hi ha moltes 
dones, com Patrocini Camús, que han de ser honorades en aquest context, 
entenem que no és adient recuperar la instal·lació d’un vinil en la vidriera d’accés a 
un parking sinó anar més enllà i d’una manera més adient, després d’escoltat 
l’acord del Consell de les dones de Xàtiva per retolar carrers de la nostra ciutat amb 
noms de dones. 
 
PROPOSE al Ple de l’Ajuntament: 
 
1. Iniciar expedient per a retolar un carrer de la nostra ciutat amb el nom de 
“Patrocinio Camús”, sol·licitant informe a l’Arxiu municipal i al departament 
d’Urbanisme per a que propose la millor ubicació per a que, de manera preferent, 
poder retolar el nom d’un dels carrers de la nostra ciutat en homenatge a Patrocini 
Camús. 
 
2. Sol·licitar al mateix temps un llistat de les dones més significatives de la nostra 
ciutat per poder arribar a una equitat en el nomenament dels carrers que pose en 
valor les dones que han contribuït al bon nom de la ciutat." 

 
Vist el contingut de l'esmena i sotmesa a votación, el Ple de la Corporació, per 
majoria de setze vots a favor, (deu vots dels regidors del grup municipal 
Socialista, quatre vots dels regidors del grup municipal Popular i dos vots dels 
regidors del grup municipal Ciudadanos), i cinc vots en contra (dels regidors del 
grup municipal Xàtiva Unida), acorda aprovar la esmena presentada. 
 
Per tot el que antecedeix, la redacció definitiva de la moció serà el següent: 
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En 1978 la Constitució espanyola va traduir jurídicament la voluntat de 
retrobament de la ciutadania espanyola, articulant un estat social i democràtic 
amb clara vocació integradora. 
 
Amb aquest esperit de reconciliació, integració i concòrdia i respecte al 
pluralisme el 26 de desembre de 2007 es va aprovar la Llei 52/2007 pel què es 
reconeixen i amplien drets o s’estableixen mesures a favor de qui patiren 
persecució o violència en la guerra civil i dictadura, coneguda com Llei de 
Memòria històrica, que va ser aprovada al Congrés dels diputats. Aquesta llei 
inclou el reconeiximent de totes les víctimes de la guerra civil espanyola i de la 
posterior dictadura. És deure de l’Estat practicar polítiques públiques que 
garanteixen a les víctimes el seu dret a la veritat, la justícia i reparació, per 
complir amb la Declaració Universal dels Drets humans, com a garantia de no 
repetició. 
 
El 10 de novembre de 2017 la Comunitat valenciana va aprovar la Llei 14 
anomenada de memòria democràtica i per la convivència on s’atribueixen 
competències pròpies de la Generalitat; una llei que salvaguarda el coneixement 
i la difusió de la història de la lluita dels valencianes i valencianes pels seus 
drets i llibertats democràtiques. 
 
Al nostre Ajuntament, des de 2015, i dins de la voluntat de garantir el 
compliment d’aquestes lleis que garanteixen els drets que emanen i dintre de les 
accions impulsades pel propi consistori es va crear una nova regidoria de 
memòria històrica que ha anant treballant i incorporant accions que no solament 
promouen eixa conciliació sinó que també es promouen polítiques encaminades 
a obtenir reparació. 
 
Amb aquest esperit de reparació i entenent que a la nostra ciutat hi ha moltes 
dones, com Patrocini Camús, que han de ser honorades en aquest context, 
entenem que no és adient recuperar la instal·lació d’un vinil en la vidriera 
d’accés a un parking sinó anar més enllà i d’una manera més adient, després 
d’escoltat l’acord del Consell de les dones de Xàtiva per retolar carrers de la 
nostra ciutat amb noms de dones. 
 
Pel Ple de la Corporació s’adopta els següents ACORD: 
 
Primer.- En base a la Llei 14/2017, de 10 de novembre de memòria democràtica 
i per a la convivència de la Comunitat Valenciana, i en compliment de la 
memòria democràtica valenciana, reposar l’espai de memòria de Patrocini 
Camús a la Plaça Sant Jaume, col·locant novament la part superior del vinil, 
tornant-li el significat a la imatge.  
 
Segon.- Que el compliment del punt anterior es realitzen en el termini màxim 
d’un mes a partir de l’aprovació d’aquesta moció."Que es tramite el corresponent 
expedient perquè la parcel·la dotacional TD-XX existeix com a tal jurídicament; 
que als efectes per la seua disposició i ús es realitze la individualització i 
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concreció en el Registre de la Propietat; i modificar el Pla General Estructural a 
l'efecte de delimitar una nova unitat d'execució i posteriorment regularitzar les 
propietats afectades mitjançant una reparcel·lació econòmica de l'àrea. 
 
 
La presidència dóna la paraula als portaveus dels grups polítics municipals, per 
a tractar en primer lloc, sobre la esmena presentada i es produeixen les 
següents intervencions: 
 

- El Sr. Juan Giner, portaveu del Grup Municipal Ciudadanos, manifesta 
que el sentit del vot del seu grup serà a favor, perquè ho entenen des de 
l’espiri’t de reconciliació, integració i concòrdia entre tots, i no d'activitats 
que poden provocar confrontació. 
 
- La Sra. María Jose Pla, portaveu del Grup Municipal Popular, manifesta 
que el sentit del vot del seu grup serà a favor, però no entenen molt bé 
això de l'esmena, li hauria semblat millor una moció. 
 
- El Sr. Alfred Boluda, regidor del Grup Municipal Xàtiva Unida, manifesta 
que el sentit del vot del seu grup serà en contra, considerant què aquesta 
esmena és un xantatge, llevar un espai de memòria històrica, a canvi del 
nom d'un carrer, i per a amagar certes vergonyes, que algun dia es 
justificaran. 
 
- La Sra. Xelo Angulo, regidora del grup municipal PSOE, manifesta que el 
sentit del vot del seu grup serà a favor, i recalca que aquestes iniciatives 
son la millor forma d'honrar a les dones que han contribuït a aconseguir 
aquesta ciutat que tenim, no sols a Patrocini Camus, que també. 

 
El Sr. Alcalde dóna per finalitzat el tractament de l’esmena presentada, procedint 
a realitzar la votació sobre l'acord proposat i per setze vots a favor, (deu vots 
dels regidors del grup municipal Socialista, quatre dels regidors del grup 
municipal Popular i dos dels regidors del grup municipal Ciudadanos) i cinc vots 
en contra dels regidors del grup municipal Xàtiva Unida, s’aprova per majoria. 
 
A continuació la presidència dóna la paraula als portaveus dels grups polítics 
municipals, per a tractar la moció presentada, modificada per l’esmena que ha 
sigut aprovada anteriorment, i es produeixen les següents intervencions: 
 

- La Sra. María Jose Pla, portaveu del Grup Municipal Popular, manifesta 
que el sentit del vot del seu grup serà a favor, i expressar todo nuestro 
respeto a Patrocinio Camús, y a todos la mujeres que han luchado para 
que nuestra ciudad sea lo que es actualmente. 
 
- El Sr. Alfred Boluda, regidor del Grup Municipal Xàtiva Unida, manifesta 
que el sentit del vot del seu grup serà en contra, i fa una extensa explicació 
dels actuacions dutes a terme a la ciutat de Xàtiva referent a la Llei de 
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Memòria històrica, i recalcant la seua decepció amb el contingut de 
l'esmena, ara moció, i amb certes actituds dels responsables polítics sobre 
aquest tema, obviant part de l'espai de memòria històrica aconseguit fins al 
moment, per lo tant li demana al Sr. Alcalde que siga valent i ho restituïsca 
 
- La Sra. Xelo Angulo, regidora del grup municipal PSOE, manifesta que el 
sentit del vot del seu grup serà a favor, i demana al regidor del grup 
municipal Xàtiva Unida, que rectifique la manifestacions fetes en la seua 
intervenció contra la figura de l'Alcalde de la ciutat, i explica que el joc 
democràtic, no és el que un pensa, sinó cercar el consens entre totes les 
forces polítiques representades en el Plenari. 
 
- El Sr. President, obri un segon torn de replica on intervenen, el Sr. Juan 
Giner, del grup municipal Ciudadanos, el Sr. Alfred Boluda del grup 
municipal Xàtiva Unida i la Sra. Xelo Angulo del grup municipal Socialista. 
Per a finalitzar pren la paraula el Sr. Alcalde, sols per manifestar que la 
valentia d'un Alcalde es mesura cercant d’aconseguir el màxim de consens 
entre la nostra ciutadania, la reconciliació entre tots, i evitar l'enfrontament. 

 
El Sr. Alcalde dóna per finalitzat el tractament d'aquest punt, procedint a realitzar 
la votació sobre l'acord proposat, de tot això, es pot consultar i escoltar en el 
fitxer d'àudio adjunt al document "punt.7.1.mp3" i en el vídeo que podrà copiar 
l'enllaç en el seu navegador web per a la reproducció.  
 
Vídeo: video.punt.7.1. 

 

7.2. Moció presentada pel Grup Municipal Xàtiva Unida "Millora ferrocarril 
rodalies". 

Desfavorable Tipus de votació: Ordinària 
- A favor: 5. 

   5 dels membres del Grup Xàtiva Unida. 
- En contra: 12. 

 10 dels membres del Grup Socialista i  
   2 dels membres del Grup Ciudadanos. 

- Abstencions: 4. 
   4 dels membres del Grup Popular. 

- Absents: 0. 

Atès el contingut de la Moció presentada pel Grup municipal Xàtiva Unida, sent 
el tenor literal de la mateixa el següent: 
 
"EXPOSICIÓ DE MOTIUS  

Des de fa anys, la gestió del servei de trens de Rodalies al País Valencià presenta 
nombroses deficiències i un progressiu empitjorament del servei que presta als seus 
usuaris en pràcticament tots els aspectes. 
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Segons les dades de l’ Associació Valenciana del Transport Públic, basades en les 
memòries de gestió de Renfe Viatgers sobre el servei valencià de Rodalies, entre els 
anys 2006 i 2018 el nombre d’usuaris ha caigut en un 42%: dels 25,4 milions de 
viatgers registrats el 2006 es va passar a 15,5 milions l’any 2018. La pròpia 
plataforma atribueix aquesta caiguda en picat a la mala qualitat del servei i a la mala 
gestió de les línies i de les obres que s’impulsen a les infraestructures ferroviàries del 
nostre territori. A més van suprimir 7.793 trens en 2019, el 4,8% del total i vora 2.000 
més que l’any anterior. En els últims cinc anys, els combois suprimits en el territori 
han superat els 20.500.  

En el mateix període, s’ha disparat l’índex d’impuntualitat dels convois: el nucli de 
València és el més afectat per la impuntualitat en tot l’Estat espanyol, afectant a un 
11% dels trens. I tot això tenint en compte que Renfe ha incrementat els temps de 
viatge per disposar de més marge a l’hora d’acomplir amb els horaris. 

També en quant a cancel·lacions el País Valencià és el nucli més afectat, i amb pitjor 
balanç durant els darrers anys: el 2013 l’índex de cancel·lacions era del 0,1%, 
mentre que el 2018 la xifra s’elevava al 4,5%. A aquesta circumstància, a més, se 
suma la deficient informació que la companyia transmet al viatger, la qual cosa 
repercuteix en un pèssim servei. 

A més, la línia C-2 que comunica València amb Xàtiva i Moixent, no sols és la més 
utilitzada de les rodalies (supera els 5,6 milions de viatgers anuals) sinó també la 
línia més afectada per les cancel·lacions i la impuntualitat al servei de Rodalies.  

I tot açò, acompanyat d’un constant increment dels preus del bitllet, que en una 
dècada s’ha incrementat en un 50% malgrat que la inflació no arriba al 15%. 

Quan el Ministeri de Foment va anunciar la posada en marxa del Pla de Rodalies de 
València, va incloure entre les mesures a desenvolupar la creació d’una Comissió de 
Seguiment de l’esmentat Pla. Es tracta d’un òrgan en què estan representada la 
Generalitat i també el Ministeri de Foment, i que permet una fiscalització del treball 
que es porta a terme en el Pla, així com les previsions per al seu desenvolupament. 

Des que es va presentar el Pla l’any 2017, que inicialment constava de més de 1.400 
milions d’euros i posteriorment va quedar sense aquesta dotació, fins a l’actualitat, 
només ha estat convocada una sessió d’aquest Pla de Seguiment de Rodalies, en 
sessió constitutiva que va tindre lloc el 5 de desembre de 2018. 

Malgrat que la reunió va ser valorada positivament per ambdues parts, no s’ha tornat 
a convocar cap sessió de l’òrgan; entre altres motius, degut a que el propi Pla de 
Rodalies no assenyala cap periodicitat per a aquestes convocatòries. 

Per tot això, es proposa al Ple de l’Ajuntament de Xàtiva l'aprovació dels següents: 

ACORDS 

Primer. Instar el Govern de l’Estat a la realització d’un pla d’emergència davant les 
mancances de personal i d’ infraestructures i per tant, que es realitzen les inversions 
necessàries per resoldre la situació actual.  

Segon. Que l’Ajuntament de Xàtiva inste al Consell perquè al seu torn exigisca al 
Govern de l’Estat com a prioritària la transferència de les competències dels serveis 
ferroviaris de Rodalies al Consell, d’acord amb l’Article 49.15 de l'Estatut 
d'Autonomia. 

Tercer. Que l’Ajuntament de Xàtiva inste al Consell a elaborar un estudi econòmic 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 3

XS
EJ

JR
EX

KC
LJ

9R
KT

LW
C

LW
ER

Q
 | 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//x
at

iv
a.

se
de

le
ct

ro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 9

 d
e 

29



  V_II 
 

96 
 

AJUNTAMENT DE XÀTIVA 
Acta Ple núm.2 – Sessió Ordinària - 29 de febrer de 2020. 

DILIGÈNCIA. Per a fer constar que la present video-acta consta de dos volums: V_I des de la pàg. 1 a la 86 i V_II des de la pàg. 87 a la 115. 

actualitzat dels costos de la transferència de competències dels serveis ferroviaris de 
Rodalies al Consell. 

Quart. Que l’Ajuntament de Xàtiva inste al Consell perquè al seu torn exigisca al 
Govern de l’Estat transferir a la Generalitat Valenciana les partides econòmiques per 
fer front a les inversions pendents per a l’optimització de la xarxa de Rodalies. 

Cinquè. Que l’Ajuntament de Xàtiva inste al Consell a establir una periodicitat anual 
de convocatòria de la Comissió de Seguiment del Pla de Rodalies de València per a 
millorar la seua continuïtat i periodicitat i, sobretot, eficàcia." 

 
Pel Ple de la Corporació, per dotze vots en contra, (deu dels regidors del grup 
municipal Socialista i dos dels regidors del grup municipal Ciudadanos), cinc a 
favor, (dels regidors del grup municipal Xàtiva Unida) i quatre abstencions, (dels 
regidors del grup municipal Popular), s’acorda no aprovar la moció presentada. 
 
 
La presidència dóna la paraula als portaveus dels grups polítics municipals, i es 
produeixen les següents intervencions: 
 

- La Sr. Juan Giner, portaveu del Grup Municipal Ciudadanos, manifesta 
que el sentit del vot del seu grup serà en contra, i se sumaran al 
posicionament institucional que es tractarà en la següent moció conjunta.  
 
- El Sr. Eduardo Llopis, regidor del Grup Municipal Popular, manifesta que 
el sentit del vot del seu grup serà abstenció, i no va ha entrar a valorar el 
fons d'aquesta moció per evitar duplicitats en la següent moció conjunta 
que es tractarà, ja que el contingut és pràcticament el mateix.  
 
- La Sra. Amor Amorós, regidora del Grup Municipal Xàtiva Unida, 
manifesta que el sentit del vot del seu grup serà a favor, i critica la postura 
d'acció-reacció de l'equip de govern en presentar amb la resta de grups la 
moció conjunta posterior, moments desprès de presentar esta, explicant 
les particularitats que la motiven, i recalcant les nombroses incidències que 
es vénen produint en la xarxa de ferrocarrils de rodalies en els últims 
temps. 
 
- La Sra. Xelo Angulo, regidora del grup municipal PSOE, manifesta que el 
sentit del vot del seu grup serà en contra, perquè volen sumar-se al 
posicionament institucional de tots el partits polítics representats en la 
Diputació de Valencia, i no entenen la seua proposta de anar per lliure. 

 
El Sr. Alcalde dóna per finalitzat el tractament d'aquest punt, procedint a realitzar 
la votació sobre l'acord proposat, de tot això, es pot consultar i escoltar en el 
fitxer d'àudio adjunt al document "punt.7.2.mp3" i en el vídeo que podrà copiar 
l'enllaç en el seu navegador web per a la reproducció.  
 
Vídeo: video.punt.7.2 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 3

XS
EJ

JR
EX

KC
LJ

9R
KT

LW
C

LW
ER

Q
 | 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//x
at

iv
a.

se
de

le
ct

ro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 1

0 
de

 2
9

http://xativa.axialtic.es/video/va/ple-sessio-ordinria-celebrada-el-dia-29-de-febrer-de-2020/9


  V_II 
 

97 
 

AJUNTAMENT DE XÀTIVA 
Acta Ple núm.2 – Sessió Ordinària - 29 de febrer de 2020. 

DILIGÈNCIA. Per a fer constar que la present video-acta consta de dos volums: V_I des de la pàg. 1 a la 86 i V_II des de la pàg. 87 a la 115. 

 

7.3. Moció conjunta presentada pel Grup Municipal Popular, Grup Municipal 
Ciudadanos i Grup Municipal Socialista, "Millora del ferrocarril rodalies".  

Favorable Tipus de votació: Ordinària 
- A favor: 21 - Unanimitat. 
- En contra: 0. 
- Abstencions: 0. 
- Absents: 0. 

Atès el contingut de la Moció presentada conjuntament pels Grups municipals 
Popular, Ciudadanos i Socialista, sent el tenor literal de la mateixa el següent: 
 
"EXPOSICIÓ DE MOTIUS  

L’abandó que pateix el ferrocarril de l'estat en els últims anys, tant 
en matèria d'infraestructures com en material rodant, ens ha portat a unes condicions 
d'una pèssima prestació del servei públic estatal cap a la ciutadania, i 
això comporta la necessitat d'emprendre accions per tal de solucionar aquest 
deteriorament, 

Els últims anys, les inversions de l'estat han anat dirigides exclusivament a l'alta 
velocitat, en detriment del tren convencional, que ha rebut escassos recursos 
econòmics, inclòs nuls en alguns casos, que ha repercutit en la qualitat i 
seguretat del servei prestat per part d'aquest. 

Mitjançant el ferrocarril es vertebren les nostres comarques: des de València en 
traçats de mitja distància cap a Sagunt, Ontinyent o Camporrobles. I amb el servei de 
rodalies es connecten amb l’Àrea metropolitana de València les comarques de Camp 
de Túria, La Safor, La Costera i Camp de Morvedre. 

Recentment, han augmentat les queixes de persones usuàries per causa de retards 
o cancel·lacions, que han evidenciat la manca de recursos humans, materials o 
incidències tècniques. La impuntualitat en el nucli de València és del 11 %, el 
percentatge més alt de tot l’Estat. En Madrid o Màlaga la impuntualitat afecta 
únicament al 4% i 2% respectivament. 

Les dades facilitades per RENFE evidencien  un augment de les cancel·lacions. En 
2013, al nucli de València es cancel·laven el 0.1% mentre que al 2018 es 
cancel·laren el 4.5%. El nucli de València torna a ser on es produeixen més 
cancel·lacions de tot l’Estat, on cap altra de les xarxes arriben al 1% de 
cancel·lacions. 

Aquesta perduda de qualitat de servei ha suposat una caiguda en el nombre 
d’usuàries. Les rodalies valencianes varen perdre prop d’onze milions d’usuaris en 
una dècada. Persones usuàries del ferrocarril que hauran optat per altres mitjans de 
transport per carretera, augmentant els impactes ambientals derivats del trànsit 
motoritzat. 

Els valencians i valencianes necessitem que l’Estat realitze les inversions 
necessàries per a actualitzar el servici en personal, electrificació de la xarxa, per 
connectar ciutats de manera eficient i sostenible i col·laborar amb els Objectius de 
Desenvolupament Sostenible que marca l'Agenda 2030 a la qual ens vam 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 3

XS
EJ

JR
EX

KC
LJ

9R
KT

LW
C

LW
ER

Q
 | 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//x
at

iv
a.

se
de

le
ct

ro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 1

1 
de

 2
9



  V_II 
 

98 
 

AJUNTAMENT DE XÀTIVA 
Acta Ple núm.2 – Sessió Ordinària - 29 de febrer de 2020. 

DILIGÈNCIA. Per a fer constar que la present video-acta consta de dos volums: V_I des de la pàg. 1 a la 86 i V_II des de la pàg. 87 a la 115. 

comprometre com a país que viu en una emergència climàtica. 

Davant aquesta problemàtica, el Ministeri de Transports, Mobilitat i Agenda Urbana, 
va anunciar fa unes setmanes l’impuls d’un Pla de Xoc paral·lel al Pla de Rodalies 
2017-2025 per a implementar mesures urgents que puguen permetre millorar a curt 
termini el servei. 

La passada setmana, en la reunió de la Comissió de Seguiment del Pla de Rodalies 
2017-2025 es va concretar amb mesures per recuperar durant aquest any la 
puntualitat i fiabilitat del servei mitjançant la incorporació de 40 mous treballadors/es, 
tant maquinistes com personal de manteniment, així com aplicar devolucions de 
bitllets en cas de retard o cancel·lació.  

Per tot l'anteriorment exposat i per aconseguir un model de ferrocarril públic, social, 
sostenible, de qualitat i segur per assegurar el dret a la mobilitat de tota la ciutadania, 
i per reivindicar la redistribució de les inversions de l'estat cap a qui 
més necessita presentem els següents 

ACORDS 

PRIMER: La Diputació de València sol·licita al govern de l’Estat majors inversions a 
les línies de rodalia i mitjana distancia. 

SEGON  La Diputació de València exigeix al govern de l’Estat la redistribució de les 
inversions envers qui més les necessita, recordant que som la comunitat autònoma 
pitjor finançada. 

TERCER: La Diputació de València sol·licita que les mesures anunciades, després la 
reunió de la Comissió de Seguiment del Pla de Rodalies 2017-2025, s’implementen 
amb la major brevetat possible per a complir amb l’objectiu d’equiparar la puntualitat 
de la xarxa de rodalies de la província de València als paràmetres de la resta 
d’Espanya. 

QUART: La Diputació de València recolza les inversions previstes per el Pla de Xoc i 
sol·licita al Ministeri de Transports que la inversió en la xarxa de rodalies siga, com 
s’ha anunciat, un objectiu prioritari durant aquesta legislatura per poder recuperar la 
qualitat d’aquest servei públic bàsic per a la ciutadania valenciana i la mobilitat 
sostenible en la província 

CINQUÉ: La Diputació de València reclama al Govern de l’Estat els compromisos 
inversors, per l’augment de RRHH i les millores tècniques demandades, en les línies 
de rodalies de la Província de València, es vegen reflectides als Pressupostos 
Generals de l’Estat 2020. 

SISÉ La Diputació de València Insta el govern de l’Estat a seguir augmentant el 
nombre d’oferta de places per al personal de l’administració de l’Estat i les entitats 
públiques dependents, referents a la prestació del servei de rodalia i mitjana 
distància, en les pròximes convocatòries d’oferta l’ocupació pública (OOP), per a 
donar un servei de qualitat i acabar amb el dèficit de la plantilla, amb les 
externalitzacions dels llocs de treball, i posar fi al deteriorament del servei. 

SETÉ: La Diputació de València insta al govern de l’Estat a aplicar la disposició 
addicional 144 de la Llei 6/2018, referent a la jornada laboral, en tots els llocs de 
treball relacionats amb la prestació del servei de rodalia i mitjana distància, per a 
obtenir el benefici que comporta la creació de llocs de treball estables i condicions de 
treball dignes. 
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VUITÉ; El plenari de la corporació provincial sol·licita als diputats i diputades electes 
per València per que defensen al Congrés els interessos de les valencianes i 
valencians, i recolzen amb el seu vot la inversió compromesa pel Govern Central en 
la xarxa de rodalies de València. 

ÚLTIM: Donar trasllat de la present declaració a la Generalitat Valenciana i al 
Ministeri de Transports, Mobilitat i Agenda Urbana." 

 
Pel Ple de la Corporació s’adopta els següents ACORD: 
 
Primer.- La Diputació de València sol·licita al govern de l’Estat majors inversions 
a les línies de rodalia i mitjana distancia. 
 
Segon.- La Diputació de València exigeix al govern de l’Estat la redistribució de 
les inversions envers qui més les necessita, recordant que som la comunitat 
autònoma pitjor finançada. 
 
Tercer.- La Diputació de València sol·licita que les mesures anunciades, després 
la reunió de la Comissió de Seguiment del Pla de Rodalies 2017-2025, 
s’implementen amb la major brevetat possible per a complir amb l’objectiu 
d’equiparar la puntualitat de la xarxa de rodalies de la província de València als 
paràmetres de la resta d’Espanya. 
 
Quart.- La Diputació de València recolza les inversions previstes per el Pla de 
Xoc i sol·licita al Ministeri de Transports que la inversió en la xarxa de rodalies 
siga, com s’ha anunciat, un objectiu prioritari durant aquesta legislatura per 
poder recuperar la qualitat d’aquest servei públic bàsic per a la ciutadania 
valenciana i la mobilitat sostenible en la província. 
 
Cinquè.- La Diputació de València reclama al Govern de l’Estat els compromisos 
inversors, per l’augment de RRHH i les millores tècniques demandades, en les 
línies de rodalies de la Província de València, es vegen reflectides als 
Pressupostos Generals de l’Estat 2020. 
 
Sisè.- La Diputació de València Insta el govern de l’Estat a seguir augmentant el 
nombre d’oferta de places per al personal de l’administració de l’Estat i les 
entitats públiques dependents, referents a la prestació del servei de rodalia i 
mitjana distància, en les pròximes convocatòries d’oferta l’ocupació pública 
(OOP), per a donar un servei de qualitat i acabar amb el dèficit de la plantilla, 
amb les externalitzacions dels llocs de treball, i posar fi al deteriorament del 
servei. 
 
Setè.- La Diputació de València insta al govern de l’Estat a aplicar la disposició 
addicional 144 de la Llei 6/2018, referent a la jornada laboral, en tots els llocs de 
treball relacionats amb la prestació del servei de rodalia i mitjana distància, per a 
obtenir el benefici que comporta la creació de llocs de treball estables i 
condicions de treball dignes. 
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Vuitè.- El plenari de la corporació provincial sol·licita als diputats i diputades 
electes per València per que defensen al Congrés els interessos de les 
valencianes i valencians, i recolzen amb el seu vot la inversió compromesa pel 
Govern Central en la xarxa de rodalies de València. 
 
Novè.- Donar trasllat de la present declaració a la Generalitat Valenciana i al 
Ministeri de Transports, Mobilitat i Agenda Urbana."La Diputació 
 
 
La presidència dóna la paraula als portaveus dels grups polítics municipals, i es 
produeixen les següents intervencions: 
 

- La Sr. Juan Giner, portaveu del Grup Municipal Ciudadanos, manifesta 
que el sentit del vot del seu grup serà a favor, i incideix en què aquesta 
moció conjunta, servisca de suport perquè es porten a terme totes les 
mesures que siguen necessàries per a la millora del servei de rodalies, 
amb l'acord de tots els grups polítics representats en la Diputació. 
 
- El Sr. Eduardo Llopis, regidor del Grup Municipal Popular, manifesta que 
el sentit del vot del seu grup serà a favor, i explica que s'evidencia un 
deteriorament del servei en els últims anys, a causa de la falta 
d'inversions, que sembla estar arreplegades en l'anomenat Pla de rodalies, 
aprovat per l'estat, amb l'esperança que el porten a terme el mes prompte 
possible. 
 
- La Sra. Amor Amorós, regidora del Grup Municipal Xàtiva Unida, 
manifesta que el sentit del vot del seu grup serà a favor. 
 
- La Sra. Xelo Angulo, regidora del grup municipal PSOE, manifesta que el 
sentit del vot del seu grup serà a favor, i que el nostre objectiu és sumar 
consens, per això no podem estar mes d'acord en aquesta moció, per a fer 
pinya de tots els grups polítics valencians i demanar al govern de l'estat 
que el mes prompte possible es milloren els serveis de ferrocarrils de 
rodalies. 

 
El Sr. Alcalde dóna per finalitzat el tractament d'aquest punt, procedint a realitzar 
la votació sobre l'acord proposat, de tot això, es pot consultar i escoltar en el 
fitxer d'àudio adjunt al document "punt.7.3.mp3" i en el vídeo que podrà copiar 
l'enllaç en el seu navegador web per a la reproducció.  
 
Vídeo: video.punt.7.3. 

 

 

8. Despatx Extraordinari. 
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- No hi ha cap assumpte per a tractar en aquest apartat. 
 

 
 

B) ACTIVITAT DE CONTROL  

 
DACIÓ DE COMPTES. 

9. Decret d'aprovació de la liquidació dels pressupostos de 2019 de 
l'Ajuntament de Xàtiva i del Consell Esportiu Municipal. 

Pel Sr. Secretari śadona del Decret d́Alcaldia número 2020-0174 de data 
18/02/2020, de l'aprovació de la liquidació dels pressupostos de 2019 de 
ĺAjuntament i del Consell Esportiu Municipal, del tenor literal següent: 
 
"Havent segut confeccionat, per l’Oficina Pressupostària i la Tresoreria, la liquidació 
dels pressupost de l’exercici 2019, tant de l'Ajuntament com del Consell Esportiu. 
 
Vist que el Ple de l'Ajuntament de data 30 de novembre va acordar la dissolució del 
Consell Esportiu i la integració dels seus comptes en els de l'Ajuntament, resultat 
procedent aprovar la consolidació dels pressupostos de l'Ajuntament i Consell 
Esportiu, que conformaran els saldos inicials dels pressupostos tancats de l'exercici 
2020. 
 
Vist l'informe de la Interventora sobre estabilitat pressupostari, regla del gasto i límit 
d'endeutament, del que es dedueix l'incompliment de l'estabilitat pressupostària i límit 
de gasto. 
 
Vist l'informe de la Interventora sobre la liquidació del pressupostos de l'Ajuntament i 
Consell Esportiu, fiscalitzant de conformitat l'expedient. 
 
Fent ús de les atribucions que m’estan conferides en el vigent Règim Local, en 
especial l’article 191.3 del text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals, pel 
present VINC EN RESOLDRE: 
 
PRIMER:Aprovar la liquidació dels Pressupost Municipal de l’Ajuntament, Consell 
Esportiu, així con la consolidació dels comptes de l’exercici de 2019, amb el resultat 
següent: 
 

AJUNTAMENT 

RESULTAT PRESSUPOSTARI 2019 2018    

1 Drets reconeguts nets ……………………….……… 35.384.151,64 29.553.508,31   

2 Obligacions reconegudes netes …………………… 36.448.180,04 28.758.891,91   

3 Resultat pressupostari (1-2) ……………………….. -1.064.028,40 794.616,40   

4 Desviacions positives de finançament ……………. 2.384.872,82 4.557.679,84   
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5 Desviacions negatives de finançament…………….     

6 Despeses finançades amb romanent de tresorer. 4.049.180,19 4.607.474,21   

7 Resultat pressupostari ajustat  (3-4+5+6) 600.278,97 844.410,77   

 
ROMANENT DE TRESORERIA 2019  2018 

1 Fons líquids en tresoreria a fi d'exercici ...…………  3.551.193,18 7.297.492,64 

2 Deutors pendent cobrament a fi d'exercici …………  12.493.539,91 10.512.939,55 

3 Creditors pendent pagament a fi d'exercici…………  3.222.553,93 2.763.612,14 

4 Partides pendents d'aplicació..................................  -284.034,00 -1.024.982,92 

I Romanent de tresoreria total (1 +2 -3 +4) ...……….  12.538.145,16 14.021.837,13 

II Saldos de dubtós cobrament ……………….……….  4.553.825,56 4.139.860,93 

III Excés de finançament afectat ……………………….  4.876.807,07 7.454.390,22 

IV Romanent tresoreria despeses generals (I-II-III)  3.107.512,53 2.427.585,98 

 

CONSELL ESPORTIU 

RESULTAT PRESSUPOSTARI 2019 
2018    

1 Drets reconeguts nets ……………………….……… 1.214.744,90 1.139.613,16    

2 Obligacions reconegudes netes …………………… 1.256.349,75 1.094.226,09    

3 Resultat pressupostari (1-2) ……………………….. -41.604,85 45.387,07    

4 Desviacions positives de finançament ……………. 3.175,00 135..743,94    

5 Desviacions negatives de finançament…………….     

6 Despeses finançades amb romanent de tresoreria 67.535,59 55.063,87    

7 Resultat pressupostari ajustat  (3-4+5+6) 22.755,74 -35.293,00    

ROMANENT DE TRESORERIA 2019 
2018    

1 Fons líquids en tresoreria a fi d'exercici ...………… 409.892,36 396.204,23    

2 Deutors pendent cobrament a fi d'exercici ………… 28.113,42 31.072,64    

3 Creditors pendent pagament a fi d'exercici………… 77.665,79 23.076,28    

4 Partides pendents d'aplicació  0,00    

I Romanent de tresoreria total (1 +2 -3) …….………. 360.336,99 404.200,59    

II Saldos de dubtós cobrament ……………….………. 20.441,95 27.379,04    

III Excés de finançament afectat ………………………. 
10.384,66 137.793,68 

   

IV Romanent tresoreria despeses generals (I-II-III) 
329.513,38 239.027,87    

 

CONSOLIDACIÓ COMPTES AJUNTAMENT-CONSELL ESPORTIU 

RESULTAT PRESSUPOSTARI 2019    

1 Drets reconeguts nets ……………………….……..............… 35.648.896,54   

2 Obligacions reconegudes netes …………………….............. 36.754.529,79   
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3 Resultat pressupostari (1-2) ………………………................. -1.105.633,25   

4 Desviacions positives de finançament ……………............... 2.388.047,82   

5 Desviacions negatives de finançament……………...............    

6 Despeses finançades amb romanent de tresoreria............... 4.116.715,78   

7 Resultat pressupostari ajustat  (3-4+5+6).........................  623.034,71   

 ROMANENT DE TRESORERIA 2019    

 1 Fons líquids en tresoreria a fi d'exercici ...…………....... 3.961.085,54   

 2 Deutors pendent cobrament a fi d'exercici ………......... 12.521.653,33   

 3 Creditors pendent pagament a fi d'exercici………......... 3.300.219,72   

 4 Partides pendents d'aplicació......................................... -284.034,00   

 I Romanent de tresoreria total (1 +2 -3) ….………........ 12.898.485,15   

 II Saldos de dubtós cobrament ……………….………........ 4.574.267,51   

 III Excés de finançament afectat ……………………........... 4.887.191,73   

 IV  Romanent tresoreria despeses generals (I-II-III)........ 3.437.025,91   

 
En compliment del que estableix l’article 193.5 del text refós de la Llei d’Hisendes 
Locals, es remetrà còpia del present expedient a la Direcció General d’Administració 
Local de la Generalitat i al Servei de Coordinació de les Hisendes Territorials del 
Ministeri d'Hisenda. 
 
SEGON: D'acord amb allò establert en l'article 21 de la Llei 2/2012 d'Estabilitat 
Pressupostària i Sostenibilitat Financers, que s'elaborarà un pla econòmic financer, de 
manera que es complisca en els principis d'estabilitat pressupostària i regla de la 
despesa durant l'exercici 2020. 
 
TERCER: Dónes compte d’aquest decret al Ple de la Corporació perquè en prenga 
coneixement i efectes." 
 
Vist que la comissió de Règim Economia, Hisenda i Especial de Comptes es 
dóna per assabentada d’aquesta resolució d́Alcaldia, celebrada el dia 21 de 
febrer de 2020. 
 
L'Ajuntament en Ple en queda assabentat del decret d̀’aprovació de la 
Liquidació dels pressupostos de 2019 de ĺAjuntament i del Consell Esportiu, així 
com de l'informe de la Intervenció sobre el compliment de l'objectiu d'estabilitat 
pressupostària, regla de la despesa i sostenibilitat financera de l'exercici 2019 i 
de l'informe d'Intervenció de les objeccions emeses en el exercici 2019. 
 
 
La presidència dóna la paraula als portaveus dels grups polítics municipals, i es 
produeixen les següents intervencions: 
 

- El Sr. Ignacio Reig, portaveu del grup municipal PSOE, fa una extensa 
explicació de les dades tècniques d’aquest punt, on cal ressaltar la 
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reducció del endeutament, en cara que contínuament estem fent front a 
pagar la factura de la nefasta gestió realitzada per governs anteriors. 

 
El Sr. Alcalde dóna per finalitzat el tractament d'aquest punt, de tot això, es pot 
consultar i escoltar en el fitxer d'àudio adjunt al document "punt.09.mp3" i en el 
vídeo que podrà copiar l'enllaç en el seu navegador web per a la reproducció.  
 
Vídeo: video.punt.09. 

 

 

10. Dació de compte Pla d’Ajust 2012 – 2022.  Informe d'intervenció 2019.  

El Sr. Secretari dóna compte, en compliment de l’article 10 del RDL “7/2012 de 
creació del fons de pagament a proveïdors”, de l’informe anual de la  
interventora, sobre el compliment del Pla d’Ajust, del tenor literal següent: 
 
“INFORME DE LA INTERVENCIÓN GENERAL AL CUMPLIMIENTO DEL PLAN DE 
AJUSTE DEL AYUNTAMIENTO DE XÀTIVA EJERCICIOS 2012-2022.  
EJERCICIO 2019 
 
I. NORMATIVA APLICABLE 

 Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 Real Decreto Legislativo 2/2004, de 5 marzo, por el que se aprueba el Texto 
Refundido de la Ley Reguladora de las Haciendas Locales (en adelante RDL 
2/2004). 

 RDL 500/1990, de 20 de abril, por el que se desarrolla el capítulo primero del 
título sexto de la Ley 39/1988. 

 Orden EHA 3565/2008, de 3 de diciembre, por la que se aprueba la estructura 
de los presupuestos de las entidades locales. 

 Real Decreto Ley 4/2012, de 24 de febrero,  por el que se determinan 
obligaciones de información y   procedimientos necesarios para establecer un 
mecanismo de financiación para el pago a los proveedores de las entidades 
locales. 

 Real Decreto Ley 7/2012, de 9 de marzo, por el que se crea el Fondo para la 
financiación de los pagos a proveedores. 

 Orden HAP/537/2012, de 9 de marzo,  por la que se aprueban el modelo de 
certificado individual, el modelo para su solicitud y el modelo de plan de ajuste, 
previstos en el Real Decreto-ley 4/2012, de 24 de febrero, por el que se 
determinan obligaciones de información y procedimientos necesarios para 
establecer un mecanismo de financiación para el pago a los proveedores de las 
entidades locales. 

 Orden HAP/2105/2012, de 1 de octubre,  por el  que se desarrollan las 
obligaciones de suministro de información previstas en la Ley Orgánica 2/2012, 
de 27 de abril, de Estabilidad Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera 

 
II. ANTECEDENTES DE HECHO 
Resultando que en cumplimiento con lo regulado en el artículo 7 del RD Ley 4/2012, 
se emitió el informe en fecha 21.03.2012 de la Intervención Municipal relativo  al 
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Plan de Ajustes del Ayuntamiento de Xàtiva, para una duración de 10 años. 
 
Resultando que mediante acuerdo plenario de 30 de marzo de 2012, el 
Ayuntamiento de Xàtiva aprobó el Plan de Ajuste elaborado por el Ayuntamiento,  
de conformidad con lo regulado en el artículo 7 del RD Ley 4/2012, y que es acorde 
al modelo previsto en la Orden HAP/537/2012, de 9 de marzo, por la que se 
aprueban el modelo de certificado individual, el modelo para su solicitud y el modelo 
de plan de ajuste. 
 
Resultando que el Ministerio de Administraciones Públicas, a través de la secretaria 
general de coordinación autonómica y local, emitió informe favorable al Plan de 
Ajuste del Ayuntamiento de Xàtiva. 
 
Considerando que el artículo 10 del Real Decreto Ley 7/2012, de marzo, regula 
que; 
 
“Con carácter general, las Entidades locales que concierten las operaciones 
de endeudamiento previstas en este Real Decreto-ley, deberán presentar 
anualmente al Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas un informe 
del interventor sobre la ejecución de los planes de ajuste contemplados en el 
artículo 7 del Real Decreto-ley 4/2012, de 24 de febrero. 
 
En el caso de las Entidades locales incluidas en el ámbito subjetivo definido en los 
artículos 111 y 135 del texto refundido de la Ley Reguladora de las Haciendas 
Locales, se deberá presentar el informe anterior con periodicidad trimestral. 
 
Del informe del interventor se dará cuenta al Pleno de la Corporación Local. 
 
Dicho informe, cuyo contenido se determinará reglamentariamente, se 
someterá a requerimiento del Ministerio de Hacienda y Administraciones 
Públicas, a la valoración por los órganos competentes de éste, que 
informarán del resultado de dicha valoración al Ministerio de Economía y 
Competitividad. 
 
Asimismo, con el fin de garantizar el reembolso de las cantidades derivadas de las 
operaciones de endeudamiento concertadas, las Entidades locales que las hayan 
concertado podrán ser sometidas a actuaciones de control por parte de la 
Intervención General de la Administración del Estado. La Intervención General 
concretará los controles a realizar y su alcance, en función del riesgo que se derive 
del resultado de la valoración de los informes de seguimiento. 
 
Para la ejecución de dichas actuaciones de control, la Intervención General podrá 
recabar la colaboración de otros órganos públicos y de empresas privadas de 
auditoría, que deberán ajustarse a las normas e instrucciones que determine 
aquélla. La financiación necesaria para ello se realizará con cargo a los recursos “ 
 
Considerando que  el desarrollo reglamentario a que se refiere el antedicho artículo, 
lo ha realizado el Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas, a través de la 
Orden HAP/2105/2012, de 1 de octubre,  que en su artículo 10, recoge que;  
 
“1. La Administración que cuente con un plan de ajuste acordado con el 
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Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas, durante su vigencia, 
deberá remitir al mencionado Ministerio antes del día quince de cada mes, en 
el caso de la Comunidad Autónoma, y antes del día quince del primer mes de 
cada trimestre en el caso de la Corporación Local, información sobre, al 
menos, los siguientes extremos: 
 
Avales públicos recibidos y operaciones o líneas de crédito contratadas 
identificando la entidad, total del crédito disponible y el crédito dispuesto. 
 
Deuda comercial contraída clasificada por su antigüedad y su vencimiento. 
Igualmente, se incluirá información de los contratos suscritos con entidades 
de crédito para facilitar el pago a proveedores. 
 
Operaciones con derivados. 
 
Cualquier otro pasivo contingente. 
 
Análisis de las desviaciones producidas en el calendario de ejecución o en las 
medidas del plan de ajuste. 
 
2. En el caso de que sea una Comunidad …… 
 
3. Las Corporaciones Locales deberán remitir al Ministerio de Hacienda y 
Administraciones Públicas antes del día quince de enero de cada año o antes 
del día quince del primer mes de cada trimestre, si se trata de Corporaciones 
Locales incluidas en el ámbito subjetivo de los artículos 111 y 135 del texto 
refundido de la Ley Reguladora de las Haciendas Locales, el informe sobre la 
ejecución del plan de ajuste, con el siguiente contenido mínimo: 
 
Resumen trimestral del estado de ejecución del presupuesto. Si se trata de 
Corporaciones Locales incluidas en el ámbito subjetivo de los artículos 111 y 
135 del texto refundido de la Ley Reguladora de las Haciendas Locales 
también se incluirá información referida a la previsión de liquidación del 
ejercicio, considerando la ejecución trimestral acumulada. 
 
Ejecución de las medidas de ingresos y gastos previstas en el Plan y, en su 
caso, de las medidas adicionales adoptadas. 
 
Comparación de los detalles informativos anteriores con las previsiones 
contenidas en el Plan para ese año y explicación, en su caso, de las 
desviaciones.” 
 
Considerando que el Ministerio de Hacienda y Administraciones Públicas, ha 
liberado en enero de 2020, la plataforma de captura de datos relativa al  “Informe de 
seguimiento del plan de ajuste aprobado  y otra información conforme a los 
apartados 4 y 6 de la disposición adicional primera  de la Ley Orgánica 2/2012, de 
27 de abril, de Estabilidad Presupuestaria y Sostenibilidad Financiera”, plataforma 
que estará disponible hasta el 30 de enero de 2020. 
 

Por todos los hechos y fundamentos de derecho descrito se emite el siguiente 
INFORME: 
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Nota Previa: Es necesario matizar, que la contabilidad del ejercicio 2019 no está 
aprobada la liquidación del presupuesto del mismo ejercicio,  el artículo 191 del 
TRLRHL refiere a la confección de la liquidación por parte de las entidades locales 
antes del primero de marzo, por lo que la información que se incluye en el presente 
informe y la que se va a remitir al Ministerio a través de la plataforma telemática, es la 
disponible a fecha de hoy en la intervención municipal, la misma no debe  tener 
alteraciones sustanciales sobre la que surja de la liquidación, dado lo avanzado de la 
contabilidad,  pero si que puede variar en algunos aspectos presupuestarios. 
 

El contenido de la información que hay que volcar en la plataforma del MHAP, posee el 
siguiente índice de contenidos: 

1.- Información de Ingresos. 
2.- Información de gastos. 
3.- Magnitudes presupuestarias y de endeudamiento. 
4.- Avance de remanente de tesorería. 
5.- Información de avales recibidos del sector público. 
6.- Información sobre operaciones o líneas de crédito contratadas y contratos 
suscritos con entidades de crédito para facilitar el pago a proveedores. 
7.- Información sobre la deuda comercial. 
8.- Información sobre operaciones con derivados y otro pasivo contingente. 

 
1.- Información relativa  a la evolución de los ingresos a 31/12/2019 y comparativa 
con la previsión contenida en el plan de ajuste. 
 
Se observa respecto a las previsiones del Plan un incremento general del 35,53% 
causado principalmente por incrementos de los ingresos no financieros corrientes. Se 
han incrementado de forma importante las subvenciones recibidos de terceros, 
principalmente de la Generalitat Valenciana. 
 
Medias de ingresos: 
Las medidas de ingresos que se aprobaron en el Plan de Ajuste fueron las siguientes: 
 

 Medida 1: Mantenimiento de tipos de gravamen del IBI 
 La Medida 2 se refiere al mayor esfuerzo de la eficacia en la 
recaudación voluntaria y ejecutiva  
 La Medida 3 se refiere los mayores ingresos provocados por 
inspecciones tributarias  
 Medida 4: Correcta financiación de tasas y precios públicos 
 La Medida 5, en el Plan de Ajuste municipal, se refiere al destino al pago 
de proveedores de las subvenciones pendientes de cobro. 

 
En la situación económica financiera que presenta el Ayuntamiento de Xàtiva en la 
actualidad, donde la realidad es muy diferente respecto a la situación del ejercicio 
2012, las medidas entonces propuestas carecen de sentido, por tanto se han 
consignado todas a cero. El Ayuntamiento cumple sobradamente, como se verá 
posteriormente el Plan de Ajuste sin tener la necesidad de aplicar las medidas que en 
aquel entonces de consideró oportunas.  
 
2.- Información relativa  a la evolución de los gastos  a 31/12/2019 y comparativa 
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con la previsión contenida en el plan de ajuste. 
 
El incremento de gasto en el presupuesto se ha fijado en el 50,03% superior a lo 
previsto en el Plan de Ajuste. Tiene sentido que si se han incremento los ingresos 
afectados procedente de subvenciones, se incremente el gasto al estar financiado. 
 
Medias de gastos: 
Las medidas de gastos que se aprobaron en su momento fueron: 
 

 Respecto a la Media 1 en gastos, se refiere a la reducción de los 
costes de personal  
 Medida 10: Reducción de celebración de contratos menores (se 
primará el requisito de menor precio en la licitación) 
 Medida 15: Reducción de la prestación de servicios de tipo no 
obligatorio 
 Respecto a las medidas 8 y 11 no constan en nuestro Plan de 
Ajuste. 
 Medida 16: Otras medidas por el lado de los gastos: revisión de 
precios de servicios obligatorios 

 
Al igual que sucede con los ingresos, en la situación económica financiera que 
presenta el Ayuntamiento de Xàtiva en la actualidad, donde la realidad es muy diferente 
respecto a la situación del ejercicio 2012, las medidas entonces propuestas carecen de 
sentido, por tanto se han consignado todas a cero. El Ayuntamiento cumple 
sobradamente, como se verá posteriormente el Plan de Ajuste sin tener la necesidad 
de aplicar las medidas que en aquel entonces de consideró oportunas. 3- Magnitudes 
presupuestarias y de endeudamiento. 
 
Respecto a la deuda viva, el dato aparece desvirtuado por la agrupación de los 
prestamos del FFMM. 
 
Magnitudes Financieras y presupuestarias 
 
Respecto al cálculo que realiza el programa del Ahorro Bruto y el Ahorro Neto, éste no 
es correcto, dado que el ahorro bruto es la diferencia de los ingresos corrientes menos 
los gastos corrientes a los que previamente se les ha eliminado los gastos corrientes 
financiados con remanente de tesorería.  
 
Los cálculos del ahorro neto tampoco son correctos los que muestra el programa del 
ministerio. Según la legislación de Haciendas Locales, el Ahorro neto es el Ahorro Bruto 
menos el ATA (anualidad teórica de amortización). La definición de ATA es lo que se 
prevé pagar al año de amortización de los préstamos calculados con el método francés 
y sin años de carencia. Muestra en este programa una cifra de Ahorro Neto superior a 
la prevista. Está pendiente por parte de la oficina presupuestaria el cálculo correcto de 
esta magnitud, de la cual se dará cuenta en el expediente de liquidación del 
presupuesto.  
 
Los ajuste SEC, a falta de realizar el informe definitivo, se han –1.000 euros, según 
datos del avance de la liquidación del presupuesto de 2019 enviada al Ministerio de 
Hacienda dentro de la remisión de datos trimestrales.. Al igual que con el Ahorro Bruto 

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 3

XS
EJ

JR
EX

KC
LJ

9R
KT

LW
C

LW
ER

Q
 | 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//x
at

iv
a.

se
de

le
ct

ro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 2

2 
de

 2
9



  V_II 
 

109 
 

AJUNTAMENT DE XÀTIVA 
Acta Ple núm.2 – Sessió Ordinària - 29 de febrer de 2020. 

DILIGÈNCIA. Per a fer constar que la present video-acta consta de dos volums: V_I des de la pàg. 1 a la 86 i V_II des de la pàg. 87 a la 115. 

y neto, el Cálculo de la Estabilidad Presupuestaria tampoco es correcta la que realiza 
este programa. Se encuentra pendiente de realizar el calculo definitivo que se 
incorporará en el expediente de liquidación del presupuesto. 
 
4.- Avance de remanente de tesorería. 
 
Respecto al avance del  cierre, informar que cambios legislativos han modificado la Ley 
de Haciendas Locales, estableciendo exactamente la forma de cálculo del dudoso 
cobro, hecho que a incrementado el mismo en un 200% y que, evidentemente a 
afectado a todas las previsiones de cálculo de remanente de tesorería para gastos 
generales anteriores. La previsión de financiación afectada tanto por inversiones como 
por gasto corriente asciende en la cuantía indicada en miles de 4.971 euros.  
 
El remanente de tesorería por los efectos de los gastos financiados por los préstamos 
del fondo de proveedores, que también ha desdibujado la previsión de los años futuros, 
asciende a 3.013 miles de euros.  
 
5.- Información de avales recibidos del sector público. 
 
No se ha recibido ningún aval del sector público. 
 
6.- Información sobre operaciones o líneas de crédito contratadas y contratos 
suscritos con entidades de crédito para facilitar el pago a proveedores. 
 
Se ha procedido a actualizar la CIR local certificando la deuda viva a 31/12/2019. 
 
7.- Informe trimestral de seguimiento de deuda comercial. 
 
La deuda comercial a 31/12/2019, correspondiente a las obligaciones reconocidas 
pendientes de pago, procedentes de los periodos que se especifican, se ha cifrado en 
631 miles de € y se corresponde con el informe de morosidad de la misma fecha.   
 
8.- Información sobre operaciones con derivados y otro pasivo contingente. 
No existe ninguna operación con derivados. 
 
 
CONCLUSIÓN GENERAL: 
  
El criterio global de la intervención es que se cumple con el Plan de Ajuste a pesar de 
que no se hayan imputado ningún tipo de medidas de ajuste, dado que la situación 
económico financiera del ayuntamiento actual permite cumplir con el Plan de Ajuste sin 
tener que aplicar medidas adicionales. 
 
Los anteriores datos contenidos en este informe han sido volcados en la plataforma 
telemática de captura de datos habilitada al efecto por el Ministerio de Hacienda y 
Administraciones Públicas a los efectos de dar cuenta de los mismos al citado 
Ministerio, al que se adjunta en PDF el presente informe que también ha de ser 
sometido al Pleno del Ayuntamiento de Xàtiva para su conocimiento.” 

 
Vist que la Comissió de Règim Interior, Hisenda i Especial de Comptes va tindre 
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coneixement de l'informe en sessió celebrada el passat 21 de febrer de 2020. 
 
L'Ajuntament en Ple en queda assabentat de l'informe de la interventora al Pla 
d'Ajust 2012-2022 corresponent a l'exercici 2019.  
 
 
La presidència dóna la paraula als portaveus dels grups polítics municipals, i es 
produeixen les següents intervencions: 
 

- El Sr. Hector Cuenca, regidor del grup municipal Xàtiva Unida, manifesta 
les seues conclusions al respecte, i diu no diu no entendre que si l'informe 
de la intervenció municipal indica que en aquests moments podríem eixir-
nos d'aquest pla d'ajust, perquè seguim renovant-ho per als pròxims tres 
anys. 
 
- Pren la paraula el Sr. Alcalde, i explica que no es el mateix, el Pla d’Ajust 
que tenim que seguir complint fins a tornar tot el deute, i el Pla Econòmic 
Financer que tenim que aprovar pel incompliment dels objectius 
pressupostaris en la liquidació del exercici 2019 que es una actuació  
puntual. 
 
- El Sr. Ignacio Reig, portaveu del grup municipal PSOE, fa explicació de 
les dades tècniques d’aquest punt, on cal ressaltar el compliment del pla 
d'ajust sense haver de prendre cap mesura addicional. 

 
El Sr. Alcalde dóna per finalitzat el tractament d'aquest punt, de tot això, es pot 
consultar i escoltar en el fitxer d'àudio adjunt al document "punt.10.mp3" i en el 
vídeo que podrà copiar l'enllaç en el seu navegador web per a la reproducció.  
 
Vídeo: video.punt.10. 

 

 

11. Resolucions d’Alcaldia. 

En compliment del que preceptua el vigent Reglament d'Organització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals, de 28 de novembre de 
1986, en l'article 53-1, en relació amb el 42, als efectes de control i fiscalització 
previstos en l'article 22-2 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, es dóna compte en la 
sessió plenària de les següents Resolucions del Sr. Alcalde-President: 
 
- Números des del 0001 fins al 0097 corresponents al mes de gener de 2020. 
 
L'Ajuntament en Ple en queda assabentat. 
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12. Dació de compte matèries delegades en la Junta de Govern Local. 

- No hi ha cap assumpte per a tractar en aquest apartat. 
 

 
 

C) PRECS I PREGUNTES  

 

El Sr. President, dona pas al torn de precs i preguntes, i donat que no hi ha 
presentades per escrit, es dona pas al torn dels regidors presents en la sessió. 
 
Pregunta_1: 

- La Sra. Pilar Garcia, regidora del Grup Municipal Popular, pregunta sobre 
accions en promoció econòmica i comerç.  
 
- Li respon el Sr. Alcalde que s'està treballant per a incrementar el personal. 
 
Pregunta_2: 

- El Sr. Marco Antonio Sanchis, regidor del Grup Municipal Popular, pregunta 
sobre els drons de la Policia Local, qui els utilitza i balanç de les actuacions. 
 
- Li respon el Sr. Juan Giner, regidor de Seguretat i Mobilitat que diversos 
agents van fer formació per a poder utilitzar-los, es van utilitzar en la fira d'agost 
i buscant a la persona desapareguda. Facilitarà un balanç per escrit de totes les 
actuacions, a petició del Grup Popular. 
 
Pregunta_3: 

- El Sr. Marco Antonio Sanchis, regidor del Grup Municipal Popular, pregunta per 
mesures respecte a l'ús de patinets elèctrics. 
 
- Li respon el Sr. Juan Giner, regidor de Seguretat i Mobilitat que la normativa 
està en procés d'elaboració. 
 
Pregunta_4: 

- El Sr. Marco Antonio Sanchis, regidor del Grup Municipal Popular, pregunta 
sobre l'oferta d'ocupació de l'Ajuntament, quin és el plantejament del Grup 
Ciudadanos, ja que en la campanya electoral van defendre constantment que 
anaven a paralitzar-lo. 
 
- Li respon el Sr. Juan Giner, regidor de Seguretat i Mobilitat que el seu 
plantejament continua siguent el mateix. 
 
Pregunta_5: 
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- El Sr. Marco Antonio Sanchis, regidor del Grup Municipal Popular, pregunta 
sobre els tràmits d'elecció de l'Alcalde pedani de Bixquert, i quins criteris ha 
seguit l'equip de govern per a que Bixquert tinga alcalde pedani i Carraixet no. 
 
- Li respon el Sr. Ricardo Martínez, regidor de Serveis Públics i Modernització 
que s'ha reunit amb l'associació de veïns de Bixquert però no hi ha programa 
electoral. 
 
Pregunta_6: 

- El Sr. Marco Antonio Sanchis, regidor del Grup Municipal Popular, pregunta 
sobre informe de viabilitat d'abastiment d'aigües potables en la zona Carraixet. 
 
- Li respon el Sr. Alcalde que l'aigua no és potable, explica que hi ha diverses 
alternatives per a subministrar aigua potable a la zona i de les inversions que 
comporten. Després de l'informe, es demanarà redacció del projecte, valoració 
econòmica i cerca de fons per a dur-ho a terme. 
 
Pregunta_7: 

- El Sr. Marco Antonio Sanchis, regidor del Grup Municipal Popular, pregunta 
sobre les obres en C/ Salvador Úbeda. 
 
- Li respon el Sr. Ignacio Reig, regidor de Urbanisme que el dia 4 de març es 
recepcionaran les obres. 
 
Pregunta_8: 

- El Sr. Hector Cuenca, regidor del Grup Municipal Xàtiva Unida, pregunta (del 
Ple anterior) per la minoració de la subvenció del programa EMCUJU 2019. 
 
- Li respon el Sr. Alcalde que l'Ajuntament ja ha presentat un recurs contenciós-
administratiu contra la resolució de minoració de la subvenció, que explica. 
 
Pregunta_9: 

- La Sra. Xesca Chapi, regidora del Grup Municipal Xàtiva Unida pregunta sobre 
la data de la Fira Outlet, qui l'ha proposat. 
 
- Li respon el Sr. Alcalde que la data l'ha fixada ADEXA. 
 
Pregunta_10: 

- La Sra. Xesca Chapi, regidora del Grup Municipal Xàtiva Unida pregunta sobre 
reglament d'ús del conservatori i espai de Sant Agustí. 
 
- Li respon la Sra. Reme Sinisterra, regidora de Medi Ambient i Gestió de 
Residus que ja porten un temps treballant en una proposta. 
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AJUNTAMENT DE XÀTIVA 
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DILIGÈNCIA. Per a fer constar que la present video-acta consta de dos volums: V_I des de la pàg. 1 a la 86 i V_II des de la pàg. 87 a la 115. 

Pregunta_11: 

- El Sr. Alfred Boluda, regidor del Grup Municipal Xàtiva Unida, pregunta (del Ple 
anterior) sobre repercussió econòmica i turística del Festival Nits al Castell.  
 
- Li respon la Sra. Raquel Caballero, regidora de Cultura que no tenen dades 
concretes, però es va reunir amb propietaris d'hotels i cases rurals del municipi 
per a preguntar sobre les pernoctacions en eixes dates, i van contestar que la 
temporada de juny a setembre és molt fluixa, exceptuant els caps de setmana 
del Festival Nits al Castell i la setmana de Fira. 
 
Pregunta_12: 

- El Sr. Alfred Boluda, regidor del Grup Municipal Xàtiva Unida, pregunta sobre 
l'arxiu de la querella presentada contra el bombardeig de Xàtiva, demanen 
tindre accés a la informació en l'expedient.  
 
- Li respon el Sr. Alcalde que es prenga nota per traslladar-ho al departament 
corresponent. 
 
Pregunta_13: 

- El Sr. Alfred Boluda, regidor del Grup Municipal Xàtiva Unida, pregunta sobre 
obres a conseqüència dels desperfectes ocasionats per la borrasca Gloria. 
 
- Li respon el Sr. Ricardo Martínez, regidor de Serveis Públics i Modernització 
que en 4-5 dies estaran acabades les obres. 
 
Pregunta_14: 

- El Sr. Alfred Boluda, regidor del Grup Municipal Xàtiva Unida, pregunta sobre 
capella del convent Santa Clara, si es pot utilitzar. 
 
- Li respon el Sr. Alcalde que es podrà utilitzar sempre que pel departament 
corresponent hi haja autorització. 
 
Pregunta_15: 

- La Sra. Amor Amorós, regidora del Grup Municipal Xàtiva Unida, pregunta 
sobre pla d'estudi d'accessibilitat en edificis públics, si s'ha fet el diagnòstic. 
 
- Li respon el Sr. Alcalde que s'ha demanat informe per al Mercat al Detall i Sant 
Onofre, en base a criteri tècnic. 
 
Pregunta_16: 

- La Sra. Amor Amorós, regidora del Grup Municipal Xàtiva Unida, pregunta 
sobre convocatòria de subvencions per a Ajuntaments població < 50.000 hab. 
per a millorar accessibilitat d'ajuntaments i altres edificis públics, si va a 
sol·licitar-se la subvenció. 
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- Li respon el Sr. Alcalde que si que es demanarà per al Centre d'Estimulació 
Primerenca. 
 
Pregunta_17: 

- La Sra. Amor Amorós, regidora del Grup Municipal Xàtiva Unida, pregunta 
sobre expedient accessibilitat de Casa de la Cultura. 
 
- Li respon el Sr. Alcalde que estan a l'espera que Patrimoni autoritze a fer 
excavacions arqueològiques, mentrestant no es pot fer res. 
 
Pregunta_18: 

- La Sra. Amor Amorós, regidora del Grup Municipal Xàtiva Unida, pregunta 
sobre ús de l'ascensor de biblioteca, Casa de la Dona, col·legi Taquígraf Martí...  
 
- Li respon el Sr. Ricardo Martínez, regidor de Serveis Públics i Modernització 
que han tingut problemes d'acumulació de fugides d'aigua potable en la part 
baixa de l'ascensor del col·legi Taquígraf Martí, estan treballant en el tema.  
 
Pregunta_19: 

- El Sr. Miquel Lorente, regidor del Grup Municipal Xàtiva Unida, pregunta sobre 
ordenança d'hornatos, respecte a la intervenció del Museu Faller en C/ 
Montcada.  
 
- Li respon la Sra. Maria Beltrán regidora de de Falles i Gran Teatre que 
l'ordenança d'hornato no està aprovada, es va aprovar inicialment sense 
al·legacions, però no es va aprovar definitivament. 
 
- El Sr. Miquel Lorente indica que si hi ha una aprovació inicial sense 
al·legacions, l'aprovació inicial esdevé definitiva. 
 
- La Sra. Maria Beltrán li contesta de nou que no està aprovada. 
 
- El Sr. Miquel Lorente es reitera en la seua posició i demana assistència tècnica 
del Secretari, que no contesta. 
 
- Li respon el Sr. Alcalde que la pregunta ja està contestada. 
 
Pregunta_20: 

- El Sr. Miquel Lorente, regidor del Grup Municipal Xàtiva Unida, pregunta sobre 
factura aprovada en la JGL de 1.170€ per a pagar la revista Ullal, per a l'Escola 
d'Adults, quin argument justifica que estiga assumint eixe pagament la regidoria 
de Benestar Social i no altres com Cultura o Educació. 
 
- Li respon la Sra. Xelo Angulo, regidora de Benestar Social que el seu és un 
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departament transversal, i el pagament d'aquesta publicació és una xicoteta 
col·laboració dins del marc del conveni entre el programa d'itineraris i la EPA. 
 
Pregunta_21: 

- El Sr. Miquel Lorente, regidor del Grup Municipal Xàtiva Unida, pregunta sobre 
capitalitat cultural de Xàtiva. 
 
- Li respon el Sr. Alcalde que no s'han presentat perquè el procés és poc 
transparent. 
 
Vídeo: video.apartat C). 

 

I no havent-hi més assumptes a tractar, el senyor Alcalde alça la sessió, i s’estén 
la present acta per mi, el secretari, amb el seu vist-i-plau.  
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C
od

i V
al

id
ac

ió
: 3

XS
EJ

JR
EX

KC
LJ

9R
KT

LW
C

LW
ER

Q
 | 

Ve
rif

ic
ac

ió
: h

ttp
s:

//x
at

iv
a.

se
de

le
ct

ro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 2

9 
de

 2
9

http://xativa.axialtic.es/video/va/ple-sessio-ordinria-celebrada-el-dia-29-de-febrer-de-2020/16


null

2172.9404


null

254.11005


null

296.11902


null

206.0923


null

1191.1876


null

624.1445


null

535.1366

		esPublico Gestiona - Ajuntament de Xàtiva
	2020-04-24T14:49:17+0200
	Xàtiva
	ROGER CERDA BOLUDA - 20433165B (FIRMA)
	ho accepto


		esPublico Gestiona - Ajuntament de Xàtiva
	2020-04-24T15:01:49+0200
	Xàtiva
	RAFAEL PEREZ ALBORCH - 85302504N (FIRMA)
	ho accepto




